
Високи  представник  Инцко
сусрео  се  са  генералним
секретаром УН-а Гутерешом

Након свог полугодишњег обраћања Савјету безбједности УН-а,
високи представник Валентин Инцко јуче је, путем видео везе, 
разговарао са генералним секретаром Уједињених нација Антониом
Гутерешом. Високи представник му је предочио акценте свога
извјештаја Савјету безбједности  УН-а, те је разговарао с њим
о тренутној политичкој ситуацији у Босни и Херцеговини, са
нагласком на предстојеће локалне изборе и напоре које ова
земља улаже у борби против пандемије ковида-19.

Високи  представник  је  нагласио  да  је  25  година  након
потписивања Дејтонског мировног споразума крајње вријеме да се
почну затварати отворене ране које је проузроковао рат у БиХ:
“Позитивна  и  према  будућности  усмјерена  реторика  и  кораци
морају замијенити планове подјеле – с обзиром на то да су
помирење и међусобно уважавање једини начин за изградњу бољег
живота за све грађане ове земље”.

С  тим  циљем,  високи  представник  је  подцртао  усвајање
Ревидиране стратегије за процесуирање ратних злочина од стране
Савјета министара БиХ, према којој би  најозбиљнији предмети
ратних  злочина  требали  бити  приоритети  за  процесуирање  и
окончање до 2023. године. Високи представник је додао да ће
координација,  сарадња  и  дисциплинован  приступ  правосудних
институција у БиХ одредити успјех нове стратегије, те изразио
наду да резултат неће изостати.

https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b8%d0%bd%d1%86%d0%ba%d0%be-%d1%81%d1%83%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%be-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d0%b0-2/
https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b8%d0%bd%d1%86%d0%ba%d0%be-%d1%81%d1%83%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%be-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d0%b0-2/
https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b8%d0%bd%d1%86%d0%ba%d0%be-%d1%81%d1%83%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%be-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d0%b0-2/


Високи  представник  је  такође  нагласио  да  су  органи  БиХ
настојали  да  фокусирају  напоре  на  заштиту  економије
истовремено се припремајући за локалне изборе 2020. године.
“Пандемија је још једном апострофирала дуготрајни проблем у
БиХ, гдје неки политичари и даље настоје проводити политичке
планове о подјели на рачун уједињених напора да се заустави
ширење вируса и спријече штетне посљедице по економију. Ова
криза је такође показала да је БиХ зависна од међународне
помоћи,  што  осликава   пропуст  политичких  елита  да  се
фокусирају на стварна питања која су битна за грађане БиХ”,
рекао је високи представник.

Он је такође нагласио да “сада више него икада, у вријеме када
је БиХ усред глобалне пандемије и поред избјегличке кризе, у
настојањима да сачувају и ојачају економију, органи власти
морају  испунити  своја  обећања  о  изградњи  мирне  и  одрживе
државе  која  је  неповратно  на  курсу  евро-атлантских
интеграција”,  додао  је  високи  представник.

Као позитиван развој ситуације у посљедњих неколико мјесеци,
високи представник је навео веома значајан домаћи споразум,
постигнут уз помоћ међународних партнера, за измјене Изборног
закона БиХ и омогућавање одржавања локалних избора, те на тај
начин  и  потврђивања  минималних  стандарда  демократије  у
Мостару, први пут након 2008. године.


